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Geachte voorzitter,

De leden van de commissie VWS hebben een rapportage aangeboden met 
bevindingen en conclusies naar aanleiding van het jaarverslag 2019 van VWS. U 
heeft mij verzocht om een reactie op de bevindingen en conclusies uit deze 
rapportage en gevraagd antwoord te geven op de vragen. In de bijlage van deze 
brief beantwoord ik de door u gestelde vragen, mede namens de minister voor 
Medische Zorg en Sport en de staatssecretaris van VWS. 

Met veel belangstelling heb ik kennisgenomen van de uitgebreide rapportage van 
de leden Wörsdörfer (VVD) en Renkema (GroenLinks) bij het jaarverslag 2019 van 
VWS. Ik wil de rapporteurs hiervoor hartelijk bedanken. De rapporteurs gaan in 
hun rapport in op drie thema’s: (1) bedrijfsvoering en andere aandachtspunten van
de Algemene Rekenkamer, (2) het traject verbetering begroting en jaarverslag en 
(3) personele groei van het bestuursdepartement VWS. In deze brief wil ik kort 
stilstaan bij de opgenomen conclusies.

Bedrijfsvoering en andere aandachtspunten van de Algemene Rekenkamer
De Rekenkamer heeft in haar rapport bij het jaarverslag 2018 van VWS het 
subsidiebeheer van VWS, de informatiebeveiliging en ICT lifecycle management 
als onvolkomenheden aangemerkt. Er zijn en worden inspanningen verricht om 
deze onvolkomenheden in 2020 aan te pakken. 

Zo blijft het toetsen van nieuwe subsidieregelingen voor publicatie op staatssteun 
gehandhaafd. Verder tref ik voor bestaande subsidieregelingen met nieuwe 
activiteiten maatregelen om het staatssteunrisico verder te beheersen. Mocht 
blijken dat het juridisch mogelijk en uitvoerbaar is, dan zal ik eveneens bestaande 
regelingen aanpassen voordat ze aflopen, waarbij rekening wordt gehouden met 
de beginselen van behoorlijk bestuur. Zoals is toegezegd tijdens het 
verantwoordingsdebat van 26 mei jl. zal ik uw Kamer in of na de zomer per brief 
nader informeren over de stand van zaken van de staatssteuntoetsing.



Kenmerk

1709097-207240-FEZ

Pagina 2 van 3

Ten aanzien van de informatiebeveiliging heb ik de ambitie om deze te versterken 
en dit in samenwerking te doen met de agentschappen en zbo’s. Er is reeds, in lijn 
met de aanbevelingen van de Rekenkamer, in januari 2020 een nieuw draaiboek 
voor incidenten en datalekken vastgesteld. Als laatste heeft de Rekenkamer 
opgemerkt dat een planmatig onderhoud van ICT-systemen (life cycle 
management) ontbreekt. De aanbevelingen van de Rekenkamer neem ik dan ook 
ter harte om afspraken te maken over het uniform organiseren van het ICT 
lifecycle management binnen VWS. In antwoord op de door u gestelde vragen ga 
ik hier in bijlage 1 verder op in.  

Verbetering begroting en jaarverslag 
Het verheugt mij dat de rapporteurs her- en erkennen dat er verbeteringen zijn 
doorgevoerd in de begrotingsstukken en dat er meer samenhang is aangebracht in
de begrotingstukken, VWS-monitor en actieplannen. Er is naar aanleiding van het 
wetgevingsoverleg over het VWS-jaarverslag 2018 een aantal verbeteringen 
doorgevoerd. Zo is de VWS-monitor ‘opgeschoond’ en verrijkt met indicatoren uit 
de actieprogramma’s en wordt deze separaat aan uw Kamer aangeboden. 
Daarnaast zijn in de begroting 2020 en jaarverslag 2019, zoals u opmerkt, in zowel
de beleidsagenda als het beleidsverslag ook indicatoren opgenomen om in de 
begrotingsstukken meer inzicht te bieden in de gewenste doelen en waar mogelijk 
ook de effecten van beleid. 

Wij herkennen de benoemde aandachtspunten zoals onder meer de tijdige 
beschikbaarheid van de gegevens (indicatoren, nulwaarde etc). Op het moment 
dat het VWS-jaarverslag 2019 wordt ingediend bij uw Kamer zijn er nog weinig 
uitkomsten over dat jaar beschikbaar. Desalniettemin mag dit ons er niet van 
weerhouden om deze gegevens zodra ze wel beschikbaar komen te benutten en te
bezien of versnelde aanlevering mogelijk is. Maar als dit niet lukt blijven de 
gegevens relevant, juist omdat ook op de langere termijn inzicht in de effecten van
beleid helpt bij het maken van nieuw (toekomstig) beleid.   
Ook geven de rapporteurs aan dat er nog ruimte is voor verbetering in de 
begrotingstukken, bijvoorbeeld door streefwaarden toe te voegen bij de 
opgenomen indicatoren en in plaats van procesbeschrijvingen meer specifiek en 
meetbaar aan te geven wat er wordt beoogd en te reflecteren op hetgeen geleerd 
is of waar bijsturing nodig was. Deze laatste aanbeveling neem ik ter harte. Zoals 
ook gewisseld is in het wetgevingsoverleg over het jaarverslag 2018, ben ik onder 
meer in de verschillende actieprogramma’s op zoek naar indicatoren die het 
maatschappelijk effect weergeven en als dit niet lukt dan kan een procesindicator 
ook belangrijke inzichten bieden. Ik blijf daarbij wel voorzichtig met het opnemen 
van een streefwaarde, juist omdat daarmee een schijnprecisie kan worden 
verondersteld die er is niet is. Als laatste geeft u nog mee dat het wenselijk is om 
meer samenhang aan te brengen tussen de begrotingsstukken, VWS-monitor en 
de actieprogramma’s en vraagt u ook om duiding. Ook dit punt zal ik telkens bij 
het opstellen van de begrotingsstukken en de VWS-monitor meenemen.  

Met deze brief wil ik nogmaals van de gelegenheid gebruik maken om u uit te 
nodigen om mee te denken met de vormgeving van de VWS-monitor en de hierin 
opgenomen indicatoren.   

Personele groei 
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U heeft mij gevraagd om een nadere toelichting over de personele groei van de 
bestuursdepartement VWS. In de bijlage treft u hierbij de antwoorden op de door u
gestelde vragen. Ik zal voortaan in het jaarverslag de groei van het personeel 
meer uitsplitsen  

Hoogachtend,

de minister van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport,

Hugo De Jonge


